
AKTUÁLNĚ

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 6. června 2006 od 18.00 hodin *

* 4. července 2006 od 18.00 hodin *

Volby do Parlamentu České republiky
 * 2. a 3. června 2006 *

Dětský den v Kuťatech
* 4. června od 15.00 hodin *

(strana 3)

Kontejnery na velkoobjemový odpad
* 10. června *

(strana 14)

První den aktivního stáří

Dne 1. června oslaví naši nejmenší svůj svátek
– Mezinárodní den dětí. Přejme jim, aby svět, do kte-
rého vyrůstají, byl plný toho nejkrásnějšího, co si jen
mohou přát.

Dům s pečovatelskou službou U sv. Anny v Praze-Běchovicích
ve spolupráci s ÚMČ Praha 21 uspořádal v sobotu 20. května
2006 ojedinělou akci. Ve sportovním centru v Běchovicích se bě-
hem odpoledne sešlo na sto padesát seniorů, kteří opustili zahřá-
tá křesla u televizí a přišli se pobavit mezi své vrstevníky z Běcho-
vic, Újezdu nad Lesy, Klánovic a Koloděj.

Krátce po dvanácté hodině zahájila setkání ředitelka DPS
Mgr. Dagmar Zavadilová společně se starostou hostitelské obce
Ing. Jiřím Santolíkem. Ten představil hosty, kteří několika slovy
pozdravili přítomné. Nejprve vystoupila poslankyně PČR Ing. Lu-
cie Talmanová, po ní místostarosta Prahy 14 Ing. Daniel Rovan,
další kandidát na poslance PČR. Na tribunce byli dále starosto-
vé z okolních obcí paní Andrea Vlásenková z Újezdu nad Lesy
a Ing. Jaroslav Losert z Klánovic.

Všechny seniory vítala během odpoledne příjemná hudba Dua
Atrium, kde za klávesami stál pan Jiří Horčička, který doprovázel
slečnu Markétu Vítkovou a moderátora pana Jiřího Drdlu. Na ces-
tičce kolem cvičiště bylo několik stánků, kde si příchozí mohli ne-
chat poradit od zástupce firmy InCor Médica, jaké mastičky použít
na bolavá záda, nebo si zakoupit od paní Jany Kabelkové z Kolo-
děj některý z jejích keramických výrobků.

Jednotlivé programové bloky uvádělo krátkými výstupy Diva-
délko Paleček. Svaz postižených civilizačními chorobami z Újez-
du nad Lesy předvedl cvičení s hudbou a přizval mezi sebe poz-
ději i ostatní seniory. Sportovní blok byl zakončen známou Pásla
ovečky, kterou si vyzkoušel i starosta obce. A protože odpoledne
mělo v názvu slovo aktivní, nezůstali přítomní sedět, ale zapojili
se do házení šipek, srážení kuželek, vyzkoušeli si pétanque a někte-
ří si ověřili své znalosti v testu u paní ergoterapeutky Soni Křížové.

Mudr. Soňa Svobodová byla k dispozici s radou, měřením tlaku
nebo tuku. U jejího stolku bylo stále živo, přestože kousek dál
bylo možné získat opečenou klobásu, kávu nebo jiné občerstve-
ní. Na památku si každý odnesl domů perníkovou podkovu nebo
srdce a ten, kdo měl štěstí a vylosoval si při příchodu tombolový
lístek s číslem nižším než 45 (tolik bylo cen), odnesl si třeba
i vstupenky do Národního divadla. Škoda, že program musel
být kvůli dešti zkrácen a neviděli jsme druhý výstup kouzelníka
PhDr. Josefa Kaisera.

V příštím čísle se k akci podrobně vrátíme a přineseme kromě
fotoreportáže i názory pořadatelů i návštěvníků.

Jan Jech

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice                   Číslo 6                         Červen 2006
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 2. května proběhlo 46. zasedání ZMČ. Celé
znění zápisu je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-
bechovice.cz.

Ing. arch. Bubník informoval o výsledcích jednání
komise výstavby a upozornil na uzavření komunikace
mezi Běchovicemi II a Dubčí.

Paní Burianová seznámila zastupitele s materiálem
informujícím o chybném zaúčtováním dvou položek
z roku 2001 v souvislosti se zahájením provozu v DPS.
Zastupitelstvo souhlasí, aby doklady byly přeúčtovány
podle návrhu finančního výboru.

Dále informovala o ukončeném auditu v základní
a mateřské škole. Ing. Santolík seznámil zastupitele se
žádostí ředitele školy o schválení hospodářského vý-
sledku z vedlejší hospodářské činnosti za rok 2005.
Ředitel školy částku 193 663,22 rozdělí do jednotlivých
fondů. S návrhem rozdělení seznámí zastupitele.

Pan Pošmura informoval o grantech na rok 2006
a dále o jednání výboru pro výchovu a vzdělávání ve
věci nepořádku na sportovním areálu CHANOS – vý-
bor se touto otázkou bude nadále zabývat a bude hle-
dat vhodné řešení.

Ing. Santolík informoval o výběrovém řízení na dodava-
tele stavebních úprav kuchyně v DPS. Oba soutěžící před-
loží návrh smlouvy na provedení stavby, kde bude uvede-
no vše dle projektové dokumentace kromě technologického
zařízení kuchyně. Zastupitelstvo souhlasí, aby příspěv-
ková organizace Dům s pečovatelskou službou U Sva-
té Anny pronajala nově zrekonstruovanou kuchyni v rám-
ci VHČ nejvýhodnější nabídce na základě výběrového
řízení, ve kterém budou osloveni minimálně tři zájemci.

Dále starosta informoval o ukončeném výběrovém
řízení na dodavatele stavby Parkový a oddechový areál
Běchovice. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice sou-
hlasí a schvaluje výběr zhotovitele veřejné zakázky
Parkový a oddechový areál Běchovice tak, jak jej do-
poručila komise pro hodnocení nabídek na základě
analýzy provedené firmou VVR.

Ing. Santolík rovněž informoval o záměru MČ zajistit
údržbu zeleně a úklid MČ včetně zimní údržby pomocí
dodavatele. Zastupitelstvo schvaluje, aby výběr z před-
ložených nabídek provedla výběrová komise ve slože-
ní: ing. arch. Bubník, PaeDr. Matoušek, pan Pošmura,
paní Burianová, pan Jáchym a tajemník výběrové ko-
mise pan Richter. Tato komise doporučí ZMČ Praha-
-Běchovice nejvýhodnějšího dodavatele do 30.5. 2006.

Zastupitelstvo souhlasí se zveřejněním záměru MČ
na prodej pozemků parc. č. 1230/15 a 1230/11 v kat.

území Běchovice obvyklým způsobem po odsouhla-
sení tohoto záměru Radou hl. m. Prahy. Dále souhlasí
se zveřejněním záměru MČ na prodej pozemků parc.
č. 131/1, 131/2, 130, 132/20 a 46/2 v kat. území Běchovice.

Starosta Ing. Santolík
– informoval o pokračování výstavby bytových domů

u ul. Českobrodská (bývalý statek u č. p. 8) v souvis-
losti s dohodou mezi firmou BDS a MČ o vzájemném
vypořádání k pozemkům pro výstavbu. Majitelé nových
bytů budou dle smlouvy platit i za údržbu pozemků
u bytových domů.

– informoval o ukončeném výběrovém řízení na
uvolněné místo na Úřadu MČ Praha-Běchovice.

– podal informaci o dotacích na rok 2006 od hl. m.
Prahy pro akce na území MČ Praha-Běchovice.

– informoval o stavu akce Rekonstrukce sportovního
areálu Na Korunce. Zastupitelstvo ukládá oznámit na cent-
rální adresu výzvu na dodavatele veřejné zakázky Re-
konstrukce sportovního areálu Na Korunce. Výběrové ří-
zení proběhne formou užšího výběru v souladu se
zákonem o zadávání veřejných zakázek v platném znění.

– informoval o nabídce na informační a varovný sys-
tém (veřejný rozhlas) – cena 683 643 Kč pro celou
městskou část. Starosta přislíbil, že se pokusí sehnat
peníze na MHMP – odboru krizového řízení.

– informoval o plánech na úpravu komunikace mezi
ul. Mladých Běchovic a Vinicí (okolo čističky) v souvis-
losti s plánovanými akcemi v Dolních Počernicích.

– informoval o skutečnosti, že obdržel dopis od OS
Zdravé životní prostředí (pan Martan) s výzvou, aby
svolal veřejnou schůzi. Na tento dopis starosta reago-
val tak, že on i zastupitelé se zúčastní jakékoliv veřej-
né schůze organizované občanským sdružením. ZMČ
svolává veřejné schůze pouze před každým závažným
rozhodnutím, které může zásadním způsobem ovliv-
nit život Běchovic.

– informoval o novém policistovi Městské policie pro
MČ Praha-Běchovice. Pan Macek bude na území
městské části sloužit spolu s panem Burešem.

Ing. arch. Bubník měl připomínku k oplocení mezi
sportovním areálem a pozemkem manželů Jiříkových
(časté stížnosti na nepořádek a poničené pletivo). Vy-
zval zastupitele, aby předložili své návrhy na způsob
řešení provozu sportovního areálu jako celku.

Pan Požárek vystoupil s připomínkou, že je proti
vybírání vstupného na skatepark ve sportovním areá-
lu a navrhl udělat kvalitnější oplocení.

PaeDr. Matoušek se zeptal, zda již proběhlo jed-
nání s Prahou 21 pro výpomoc po dobu nemoci
Mgr. Strobachové.

Ze zápisu Josefa Jáchyma vybral Jan Jech



3

ELEKTROINSTALACE DO 1000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

ČARODĚJNICE, POZOR!
Úřad MČ Praha-Běchovice, ZŠ, MŠ,

Sokol Běchovice a Neposeda

POŘÁDAJÍ

DEN DĚTÍ V KUŤATECH

NEDĚLE 4. ČERVNA 2006

ZAČÁTEK 15.00 – DISKOTÉKA 17.00

střelba ze vzduchovky * rybolov * žonglování
jízda na koni za krajíc chleba

zatloukání hřebíků * koutek pro nejmenší
       slalom * závody aut
          závody v pytlích
      kouzelník Joe Kaiser
  vystoupení skupiny Sweet

další soutěže o hodnotné ceny

Srdečně zvou pořadatelé!

Kdo má zájem pomoci při
přípravě, může přijít
do parku ve 12, 30 hodin.

V neděli jsme se sešli ve 13.00 hod. v Kuťatech,
abychom připravili pro děti hranici s čarodějnicí a po-
sezení u ohně. Současně jsme naplánovali i několik
her pro zpestření dlouhého odpoledne, které nás če-
kalo. Překvapením pro všechny bylo grilované selát-
ko, které bylo na prodej v připraveném stanu. Na pále-
ní čarodějnic se sešlo 74 dětí s rodiči. Každé dítě
dostalo lístek s číslem, který si později vyměnilo za
vuřt, chleba, hořčici a limonádu. Klacky na opékání
byly k dispozici pro všechny.

Oheň s čarodějnicí jsme zapálili chvíli po 15.00 hod.
a pozorovali, jak čarodějnice zvolna mizí v hustém kou-
ři. Průběh odpoledne si děti zpestřily drobnými sou-
těžemi. Děvčatům se líbilo lítání na koštěti, chlapci vy-
nikali v chůzi po lanu. Všichni rádi využili zastavení
dopravy a na silnici se objevil nespočet barevných ča-
rodějnic. Nejlepší kresbu čarodějnice na silnici měla
Katka Míková. Dostala od pořadatelů menší dárek za
hezkou čarodějku ze silnice. Dalšími sportovními sou-
těžemi byl hod oštěpem a skákání v pytli.

V průběhu odpoledne dvakrát vystoupila děvčata
ze skupiny Sweet, které připravila paní Sviderská. Je-
jich taneční vystoupení si zasloužilo velký potlesk
a obdiv. Počasí nám přálo a dětem ani rodičům se ne-
chtělo domů.

Děkujeme všem, kteří pomohli připravit tuto akci pro
děti i dospělé. Poděkování za sponzorský dar patří panu
Komárkovi z pekárny.

Ještě připomínám, že v Kuťatech byla nalezena dět-
ská nepromokavá bunda (šedo-béžová s červenými
proužky na límci a na rukávech). Bundu je možné vy-
zvednout na ÚMČ Praha-Běchovice.

Kateřina Kuková

Oheň pozvolna olizuje čarodějnici – odpoledne plné soutěží může
být zahájeno.
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JAK PÁCHAT DOBRÉ SKUTKY

Modrá obloha, sluncem ozářené sportoviště, rozru-
šené hlasy dětí a několik novinářů připravených ne-
ustále cvakat svými přístroji. To byla atmosféra ve čtvr-
tek 4. května těsně před patnáctou hodinou u soko-
lovny, kde jsme očekávali příjezd vzácných hostů. Ti
na sebe nenechali dlouho čekat a společně se staros-
tou obce vystoupili na připravenou tribunku.

Při příležitosti otevření celého sportovního centra při-
vítal všechny přítomné Ing. Jiří Santolík. Zdůraznil, že
v průběhu rekonstrukce, která trvala tři roky, bylo mož-
né již většinu sportovišť vyzkoušet. V prvním roce bylo
vytvořeno univerzální hřiště, které je určeno pro různé
druhy sportů a atletické disciplíny a je využíváno pře-
devším základní školou. Současně na něm probíhají
různé turnaje, v květnu dva nohejbalové. Ve venkovních
prostorách se uskuteční akce 1. den aktivního stáří.

V dalším roce byly vytvořeny asfaltové plochy, které
jsou využívány in-line bruslaři a byl otevřen skatepark
včetně dětského hřiště. V posledním roce byla dokon-
čena úprava celé haly včetně šatnového bloku. Byla
vyměněna okna, došlo k zateplení stavby a byla do-
končena fasáda. Ing. Santolík připomněl, že v minu-
lém roce, když klesla teplota pod deset stupňů, neby-
lo možné sál vytopit. Investice do těchto úprav byly
značné. Celá rekonstrukce přišla téměř na 14 milionů
korun. Tak velkou částku si ale naše obec nemůže
dovolit uvolnit z vlastního rozpočtu. Díky pochopení
zastupitelů Prahy byla velká část nákladů investována
z prostředků hlavního města Prahy.

Slavnostního okamžiku se proto zúčastnil náměs-
tek primátora hl. m. Prahy Ing. Jan Bürgermeister. Ten
vzpomenul na období svého mládí, kdy se běhávaly
závody Běchovice – Praha, které vnímal jako běh

z venkova do Prahy. „Běchovice už jsou dlouho součástí
Prahy,“ řekl Ing. Bürgermeister, „a my chceme, aby na
městských částech okolo Prahy bylo vidět, že jsou sou-
částí Prahy. Pomoc penězi i jinými skutky je samozřej-
mostí. Nejlépe se ale pomáhá dobře připraveným a pan
starosta Santolík neumožňuje nic jiného, než pro Bě-
chovice páchat dobré skutky. Výsledek za to stojí, Bě-
chovice za to stojí a vaše radost za to stojí! Chtěl bych
za to panu starostovi poděkovat, protože bez jeho

houževnatosti by to takhle neodsejpalo.“

Poslanec Tomáš Kladívko, který se
také akce zúčastnil, má zásluhu mimo
jiné i na tom, že ze státního rozpočtu
byly uvolněny finance pro městskou
část na rekonstrukci dalšího spor-
tovního centra Na Korunce. Při slav-
nostním aktu řekl: „Běchovice jsou
místo sportu zaslíbené. Před dvěma
lety, když jsme otevírali univerzální
hřiště, tak jsem vyslovil myšlenku, že
už se těším, až někdo pro Českou
republiku získá na olympijských hrách
nějakou medaili a pochlubí se tím, že
vyrůstal na běchovickém sportovišti.
Dnes otevíráme tělocvičnu, na podzim
by mělo přibýt další sportoviště, takže
se domnívám, že někdo z vás malých
skutečně má šanci výrazného spor-
tovního úspěchu dosáhnout.“

Ing. Jan Bürgermeister, Tomáš Kladívko a Ing. Jiří Santolík přestři-
hují pásku u sportovního centra v Praze-Běchovicích.

Ve druhém ročníku Běchovické tretřičky v běhu na 60 metrů stanuly na stupních vítězů:
1. Kateřina Víšková, 2. Kristýna Maczanová a 3. Veronika Kárníková.
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Po těchto slovech předvedla své vystoupení děv-
čata z taneční skupiny Sweet a modrá stuha, která
bránila vstupu na sportoviště, mohla být slavnostně
přestřižena. O to se společně postarali oba hosté
v doprovodu starosty obce. Obleženi fotografy a novi-
náři si pak prohlédli celý areál včetně vnitřních prostor
tělocvičny. Na hřišti už mezitím vypukly boje o cenné
medaile ve druhém ročníku Běchovické tretřičky – zá-
vodů ve sprintu a skoku dalekém. Soutěžilo se ve čty-
řech kategoriích žáků a čtyřech kategoriích dívek všech
věkových kategorií. Běhu na 50 a 60 m se zúčastnilo
52 závodníků, skoku 55 borců. Sportovní odpoledne
proběhlo za příjemné atmosféry všech zúčastněných.
Vítězové obdrželi poháry, ostatní dostali medaile a dip-
lomy. Ceny předával Tomáš Kladívko, Ing. Jiří Santolík
a ředitel školy Jaroslav Svátek.

Poděkování za ceny a podporu při organizování vol-
ného času našich žáků patří představitelům městské
části.

Na stupních vítězů se postupně vystřídali sportovci
všech věkových kategorií. V běhu na 50 metrů byli nej-
úspěšnější Michal Kovalovský, Jan Starý, Barbora Vo-
sátková a Kristýna Hlinomazová. Na šedesátce sklidili
zlato Jan Drábek, Kateřina Víšková, Tomáš Forst a Kris-

cihlový systém ECOTON (dovoz Německo) – bezkonkurenční ceny,
broušené cihly ECOTON (hit letošní sezóny), lepidlo zdarma – bezkonkurenční ceny
POROTHERM, SUPERTHERM – slevy až 35 %
tvárnice YTONG, PORING, THERMOLONG, veškeré cihly, překlady, stropní systém
MIAKO a HURDIS – slevy až 20 %
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace – KNAUF, BUILDING, MUREXIN, HASIT – slevy až 20 %
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH, JUNGMEIER a ostatní systémy
(plech, lepenka) – slevy až 20 %
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 30 %
kompletní sádrokartonový systém KNAUF, RIGIPS – slevy až 20 %
řezivo, latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, betonová dlažba, obrubníky – sleva až 20 %
keramické dlažby a obklady, sanitární keramika – sleva až 20 %
PU pěny, silikáty, akryláty, barvy, ředidla – DenBraven, SIGA, SOUDAL – slevy až 20 %
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10 %
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10 %
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10 %
komínový systém SCHIEDEL, EKO komíny, CIKO komíny – slevy až 15 %
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 15 %

slevy z ceníku výrobců
+ rozvoz materiálu IVECO s HR do 14 m, LIAZ s HR,
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro stavební firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

STAVEBNINY STAKO®

Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy
Tel.: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254

e-mail: stako@volny.cz
DOPRAVA V BĚCHOVICÍCH AUTEM S HR ZDARMAAkce

Kvalitní běžecká dráha donutila žáky k pěkným výkonům.

týna Růžičková. Skok daleký se stal doménou Marka
Nekoly, Jana Starého, Jany Santolíkové, Veroniky Ho-
rákové, Davida Kovaříka, Kateřiny Víškové, Kristýny
Růžičkové a Tomáše Forsta, který skočil obdivuhod-
ných 4,93 metru.

Ludmila Podroužková,
Jan Jech
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V letošním roce došlo v naší městské části již ke
dvěma případům napadení člověka psem. Proto sta-
rosta obce požádal o vyjádření k této problematice ob-
vodní ředitelství městské policie. Z dopisu Ing. Bc. Dany
Hetzlové vyjímáme:

Strážníci městské policie se pravidelně při hlídkové
činnosti zaměřují na problematiku psů. V případech, kdy
dojde k napadení psem či porušování povinnosti vyplý-
vající pro majitele psů, je vždy potřeba tyto skutečnosti
neprodleně nahlásit na linku 156 nebo na dozorčí služ-
bu tel. 281 918 886, aby strážníci mohli problém vyřešit
na místě, popřípadě přijmout příslušná opatření.

Problematika chovu psů je v hlavním městě z práv-
ního hlediska značně náročná. Některé dříve platné
zákony a vyhlášky byly zrušeny a návrh zákona o chovu
psů byl stažen. Naopak nabyla účinnosti v roce 2001
vyhláška o ochraně veřejné zeleně, která povinnosti
majitelů psů upravuje pouze okrajově.

Na majitele psa se vztahuje povinnost občanského
zákoníku zdržet se všeho, čím by obtěžoval jiného nebo
čím by ohrožoval výkon jeho práv. Podle tohoto záko-
níku je občan povinen počínat si tak, aby nedocháze-
lo ke škodám na zdraví, majetku, přírodě a životním
prostředí. Chov psů je ovšem záležitost zvláštní pova-
hy, pro kterou je upraven zvláštní právní režim, který
je popsán v zákoně na ochranu zvířat proti týrání
a zákoně o veterinární péči.

Chov psů v hlavním městě není vázán na žádný
povolovací systém. Každý si tedy může opatřit psy li-
bovolného plemene a v libovolném počtu, který je li-
mitován pouze dodržením příslušných ustanovení
o sousedských právech, veterinárními a zdravotními
předpisy. Počet psů ovlivňuje město pouze nepřímo
prostřednictvím poplatků ze psů. V této vyhlášce je za-
hrnuta povinnost mít psa trvale označeného čipem nebo
tetováním a přihlášeného v evidenci chovatelů psů.

Pohyb psů na veřejném prostranství.

Obecně přetrvává představa, že majitel psa na ve-
řejném prostranství je povinen opatřit jej náhubkem
a vést ho na vodítku. Tyto a některé další povinnosti
upravovala vyhláška, která byla bez náhrady zrušena.
Zákaz volného pobíhání domácích zvířat na silnici byl
dále obsažen ve vyhlášce o pravidlech silničního pro-
vozu, která byla nahrazena zákonem č. 316/2000 Sb.,
který podobný zákaz neobsahuje.

Přesto některé předpisy pohyb psů na veřejnosti
omezují. Jde především o vyhlášku o ochraně veřejné
zeleně, která zakazuje vstupovat se psy na dětská hřiš-
tě a pískoviště, a také umožnit vstupovat na ně volně
pobíhajícím psům. Zákaz volného pobíhání psů platí
i ve veřejné zeleni, která je součástí určených zahrad
a parků a ostatní zeleně mimo míst, kde je to přísluš-
nou značkou výslovně povoleno.

Vlastník psa je dále povinen při jeho venčení za-
bránit tomu, aby pes obtěžoval jiné osoby nebo jiná
zvířata. V případě, že majitel takové chování svému
psovi umožní, nebo ho k němu dokonce přiměje, může
být jeho jednání posouzeno jako přestupek proti občan-
skému soužití.

Zákaz volného pobíhání psů obsahuje dále zákon
o myslivosti. Zde se vztahuje na honitby, které se vy-
skytují v okrajových částech města.

Povinnost opatřit psa náhubkem je pak stanovena
pouze ve veřejných dopravních prostředcích.

Při venčení psa nesmí dojít ke znečištění veřejného
prostranství. Pokud k němu dojde, je vlastník psa povi-
nen takové znečištění neprodleně odstranit. To se netý-
ká jen chodníků, ale i zeleně. Pokud tak neučiní, do-
pouští se přestupku proti veřejnému pořádku, za který mu
může strážník uložit blokovou pokutu do výše 1000 Kč.

Ochrana zdraví je řešena zákonem o veterinární péči
a ukládá vlastníkovi psa nechat ho povinně očkovat proti
vzteklině. U psa, který poranil člověka, je vlastník povi-
nen neprodleně zajistit jeho veterinární vyšetření. Do-
jde-li k pokousání člověka psem, může se jednat o pře-
stupek proti občanskému soužití nebo o přestupcích,
pokud byl pes majitelem poštván. V případě závažnější-
ho zranění se může jednat o trestný čin ublížení na zdraví.

Odchyt toulavých psů neprovádějí strážníci měst-
ské policie, zabezpečují jej však přivoláním odchytové
služby. Zatoulaná zvířata jsou pak převážena do Útul-
ku pro opuštěná zvířata v Praze-Troji.

POVINNOSTI MAJITELŮ PSŮ

V závěru Ing. Hetzlová konstatuje, že v současné
době bohužel neexistuje žádná právní norma, která
by stanovila povinnosti majitelů psů opatřit psa náhub-
kem nebo mít ho na vodítku. Doufejme však, že zod-
povědný majitel psa „zabrání obtěžování jiných osob“
tím, že mu náhubek nasadí a „nenechá volně pobíhat
psa po veřejné zeleni“, protože ho bude mít na vodít-
ku. Tak málo stačí k sousedské spokojenosti.

 (-red-)

Základní pravidla, při jejichž respektování by
majitelé psů neměli mít problémy se strážníky
městské policie:

Přihlásit psa na příslušném úřadu.
Nechat psa trvale označit a přihlásit do evidence

chovatelů psů.
Platit poplatek ze psa.
Označit psa známkou.
Nevstupovat se psem na dětská hřiště a pískoviště.
Nenechat volně pobíhat psy po veřejné zeleni.
Zabránit obtěžování jiných osob a zvířat.
Uklízet na veřejných prostranství psí výkaly.
Dbát na pravidelné očkování proti vzteklině.
V případě zranění člověka zajistit neprodleně ve

terinární vyšetření psa.
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Občanské sdružení SKOREC Praha ve spolupráci
petanquovým klubem POP Praha a majitelem hospůd-
ky Ocelová koule pořádají na zahájení petanquové se-
zony pro děti i dospělé, úplné začátečníky i pokročilé
humorně laděné klání:

Č E RV N OV Ý  Č T Y Ř B O J
P R O G R A M   A   P R O P O Z I C E

„VO CO DE“: Jedná se o turnaj dvojic v petanque,
šipkách, stolním tenisu a ve stolním
fotbálku.

Termín klání: 10. června 2006.
Místo klání: Petanquová hřiště, zahrádka, hos-

půdka OCELOVÁ KOULE.
Startovné: Děti a junioři zdarma, dospělí 50 Kč.
Občerstvení: Pro děti grilovaný buřtík, čaj a tatran-

ka zdarma. Pro ostatní účastníky
pivo, limo, káva, grilované maso, klo-
básy... za lidové ceny během celého
dne.

Sportovní náčiní:Ochotně zapůjčíme.
Časové údaje: 9.30 – 10.00 prezentace účastníků

10.00 – 10.15 výklad pravidel klání
11.00 – Začátek klání
Na závěr bude vyhlášení vítězů
a předání hodnotných cen.

Kategorie: Děti, junioři, senioři, začátečníci, po-
kročilí, mistři.

Přihlášky: Telefonicky, e-mailem, osobně, nej-
později v den klání v hospůdce OCE-
LOVÁ KOULE.

Kontakt: Pan Jarda a Milan tel. č. 605 714 957,
606 330 352,
e-mail: ocelovakoule@volny.cz

PŘIJĎTE MEZI NÁS

Je sobotní ráno, osmého dubna 2006, a po dlouhé
době svítí sluníčko. Už si ani nepamatuji, kdy vlastně
svítilo naposledy.

Za hospůdkou Ocelová Koule na petanquovém hřišti
začíná parta nadšenců stavět velký stan a připravovat
prostor a okolní hřiště na Jarní koulování.

Kolem desáté hodiny přicházejí první účastníci tur-
naje. Podpořit startující týmy přichází Ing. Karel Do-
hnal, prezident České asociace petanquových klubů.
V jedenáct je turnaj zahájen slavnostním hozením pe-
tanquové koule. Tohoto úkolu se ujímá starosta měst-
ské části Praha-Běchovice, pan Ing. Jiří Santolík.

Mezi sedmnácti dětskými a juniorskými účastníky
a čtrnácti dospělými panuje skvělá nálada. Dospěláci

JARNÍ KOULOVÁNÍ

navíc začínají hrát turnaj dvojic. Všichni si vyzkoušeli
hodit na terč přes překážku, strefit se koulí do branek,
prostě si to užíváme. Ale i krásné musí mít svůj konec,
a tak je tu slavnostní vyhlášení dětských a juniorských
vítězů Jarního koulování. První tři místa obsadila děv-
čata. První místo patřilo Tíně Míkové, 2. místo Zdeňce
Hubinkové a na 3. místo vystoupila Nikola Matušíko-
vá. Za kluky bodoval prvním místem v kategorii junio-
rů Světluška.

V turnaji dvojic to dopadlo na prvních třech místech
následovně: 3. Ivana s Láďou, 2. Fanouš s Vencou
a 1. místo si vykoulovali Robert s Kokoškou.

Jarní koulování finančně podpořily Úřad městské
části Praha-Běchovice, hospůdka Ocelová Koule
a sponzorskými dary Česká asociace petanquových
klubů a Coca Cola.

Všichni účastníci si odnesli kromě sportovních zá-
žitků diplomy, medaile a nějakou tu drobnost.

Závěrem chci poděkovat realizačnímu týmu Jarní-
ho koulování: Romaně, Gábě, Žížale, Hubasovi, To-
mášovi a Světluškovi za jejich čas a pomoc při přípra-
vě a během celého turnaje.

Milan Kokoška Sedláček, ředitel turnaje

Světluška získal za první místo v kategorii juniorů nejen medaili
a diplom, ale také lahodný nápoj od Coca Coly a firemní tričko.

Klub Neposeda
pondělí 16.00 – 18.00 a čtvrtek 15.00 – 17.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org
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Škola v květnu
•   Pro žáky 8. a 9. třídy za-

jistila paní učitelka Hlávková
besedu s panem Radkem Ha-
nykovicsem. Z pedagogického
hlediska považuji tuto před-
nášku za velmi zdařilou. Pan
Hanykovics svůj dramatický

příběh nevyprávěl jako akční hrdina, ale jako memen-
to, jako varování. Žáci poslouchali velmi pozorně a byli
nuceni přemýšlet o tom, že každý máme svůj život ve
svých rukou, že každý zodpovídáme za svá rozhod-
nutí. Vyslechli příběh člověka, který se rozhodl špatně
a za svá špatná rozhodnutí musel zaplatit. Za zorgani-
zování besedy paní učitelce děkuji.

• Preventivní přednášku pro žáky 1. – 6. třídy uspo-
řádala také městská policie. Předvedla dětem, jak se
mají chovat při kontaktu s neznámou osobou, jak mají
minimalizovat riziko kriminálních činů. Další den po-
kračovala akce dopravní výchovou.

• Že to ve školní družině „žije“, se snadno můžete
přesvědčit od dětí, které ji navštěvují, nebo také z foto-
kroniky školy (www.zsbechovice.cz). Po úspěšném kar-
nevalu, diskotéce a pálení čarodějnic v minulých mě-
sících připravily vychovatelky pro děti jízdu na koních.
Toto odpoledne se u dětí setkalo opravdu s mimořád-
ným ohlasem. Není náhodou, že ve školní družině ne-
máme jediné volné místo, a já za to našim vychovatel-
kám děkuji.

• Spoustu akcí pro děti pořádají i v naší školce.
Z těch květnových bych rád vyzdvihl program ke Dni
maminek. Tady bych rád všem učitelkám v MŠ pod
vedením paní Radky Požárkové poděkoval.

• Druhý ročník Běchovické tretřičky začal slavnost-
ním otevřením sportovního areálu, po něm již násle-
dovalo sportovní klání ve dvou disciplínách – sprintu
na padesát či šedesát metrů a skoku dalekém. Za školu
akci vedla paní učitelka Podroužková. Jí i všem, kteří
pomáhali, děkuji. Zvládli to na jedničku.

• Pásmo písniček a básniček si připravil pěvecký
sbor pro pacienty Nemocnice následné péče v Praze
-Vysočanech. Odměnou byla velmi vstřícná a dojem-
ná odezva starých lidí, kteří si nejednu písničku zano-
tovali spolu se sborem. Další vystoupení je domluve-
no na čas předvánoční.

• Koncem května a začátkem června vyjíždějí
všechny třídy na školy v přírodě. 1. – 5. ročník jede
do Teplic nad Metují, následuje 6. a 7. ročník do Pří-
chovic a poslední vyjede 8. a 9. třída do Holan u Čes-
ké Lípy. ŠvP na naší škole vnímáme jako velmi důle-
žitou součást výchovy, kdy můžeme děti poznat i ji-
nak než v lavicích, poznat jiná místa, stmelit třídní
kolektivy. Děkuji všem, kteří se na organizování po-
dílejí.

Jaroslav Svátek,
ředitel školy

Dne 25. dubna 2006 nás navštívil Viktor Gulváš se
svými písničkami. Tento pán pochází ze Slovenska, tak-
že nám zpíval česky i slovensky. Zpíval nám písničky,
které sám skládá. Programu se zúčastnila celá škola.
Když nám zazpíval písničku, tak si s námi o ní popovídal.

Jedna z jeho písniček – Drogy ne! byla o chlapci,
který je bral. Hezká byla také píseň Afrika, kterou jsme
zpívali s ním v několika jazycích, např. v angličtině,
němčině, ruštině, polštině, japonštině, italštině, čínšti-
ně a v mnoha dalších jazycích. Některé písničky nám
předzpíval a my jsme je po něm opakovali. Poslední
písnička byla o znameních, ve kterých jsme se naro-
dili. Program se nám velice líbil.

Kristýna Tesaříková a Jiří Klečka

V polovině května žáci druhého stupně školy na-
vštívili v Domečku v Horních Počernicích velmi pěkný
pořad připravený společností z Karlových Varů o vý-
voji divadla. Prolétli jsme se stoletími od středověku
až po baroko. Srovnali jsme si některé základní zna-
losti z hodin literární výchovy, viděli a slyšeli jsme za-
jímavé ukázky ze slavných her. Třešničkou na dortu
ovšem bylo vystoupení našich odvážných deváťáků
– Romany Šindelářové, Jirky Hladkého, Edy Štěrby
a Karla Pelikána a jejich ztvárnění známých postav
Shakespearovy tragédie Romeo a Julie. Všichni jsme
se opravdu pobavili a ocenili velkým potleskem jejich
herecké umění. A nejen to. Jako jejich učitelka češtiny
jsem podle testamentu, který za odměnu dostali, ráda
slíbila, že „budou po dobu vymezenou na tři hodiny
jazyka českého z veškerého zkoušení písemného
i ústního oproštěni.“

Zdenka Svátková

Radek Hanykovics – člověk s mnoha otazníky. Kaž-
dý z nás si asi toto jméno spojí s pašováním drog.
Mnozí z nás mají jistě na toto téma velmi vyhraněný
názor, ale věřte nebo nevěřte, osobní setkání s tímto
mužem přinutí každého k přemýšlení, k pohledu na
věc i z jiného úhlu, a už tento případ vidí barevněji, ne
tak jednoznačně…

Vystupoval u nás ve škole na dvouhodinové bese-
dě velmi skromně – jako živé memento, jako děsivý
odstrašující případ člověka, který se v životě špatně
rozhodl a zničil si ho. Monotónní tiché vyprávění jeho
příběhu o poměrech a zacházení v thajské vazbě
a věznici, kde mu před očima umírali kamarádi, o stra-
vě, týrání, drahém vykupování si všeho základního

PÍSNIČKY VIKTORA GULVÁŠE

DIVADLO TROCHU JINAK

O DROGÁCH, VINĚ, NEMOCI...
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Děti z pěveckého sboru školy navštívily Městskou
nemocnici následné péče ve Vysočanech a na dvou
vystoupeních zazpívaly známé lidové písničky, zatan-
čily mazurku a zarecitovaly.

Řada babiček a dědečků si s námi zazpívala a za-
vzpomínala na své mládí. Bylo na nich vidět, že jim
děti udělaly velkou radost a pomohly jim aspoň na
chvilku zapomenout na všechny bolesti a neduhy stá-
ří. Chtěla bych je pochválit za výborný výkon, ochotu
a snahu věnovat svůj volný čas a pěknou celoroční práci.

Zdenka Svátková,
vedoucí pěveckého sboru

k přežití nám všem opravdu vyrazilo dech. Ale ještě
snad více to, že to všechno nevzdal, že cítí na sobě
velkou vinu za to, že zklamal rodinu, rodiče, své přáte-
le. Že pasivně nepodlehl svému osudu a snaží se as-
poň v krátké době, kdy je dočasně propuštěn na léče-
ní rakoviny plic, dělat všechno pro to, aby co nejvíce
mladých lidí neudělalo stejnou chybu jako on. „Před
deseti lety jsem byl grázl, frajer a hovado, někdo úplně
jiný, než jsem teď, a se svou minulostí už nechci mít
nic společného. Kdybych aspoň někoho z vás vyděsil
natolik, že si na to vždy při svém rozhodování vzpo-
mene, budu velmi šťastný.“ Toto byla jedna z odpovědí
na mnoho otázek, které si žáci připravili a Hanykovics
na ně odpovídal ve druhé části besedy.

Toto setkání bylo opravdu jedinečné. Žáci před se-
bou konečně jednou také viděli někoho, kdo za svůj
přečin nese zodpovědnost a je potrestán. Otázkou jis-
tě je, jestli po takovém utrpení a týrání nemá i on prá-
vo dostat ještě jednu šanci. Určitě by ji využil. Jeho
slova zůstanou velmi hlubokou stopou v myslích všech,
kteří jeho příběh vyslechli.

V hodinách slohu a občanské nauky jsme ještě dlou-
ho debatovali a sdělovali si své dojmy. Uvádíme ně-
které z postřehů našich žáků.

Zdenka Svátková a Eva Hlávková

Je těžké soudit člověka, který ve svém životě udělal
zásadní chybu, přesto dokázal mnoha mladým lidem
říct, co ho k tomu životnímu zlomu vedlo a jak ho usku-
tečnil. Tak, jako si každý jednou sáhne až na úplné dno,
tento člověk ho dlouhé roky osahával. Můžeme ho jed-
noznačně odsoudit, či považovat za hrdinu? Čas ne-
vrátíme a pocity, myšlenky, které se mu honily hlavou
na letišti při zadržení s 2,4 kg heroinu či v thajské vězni-
ci, nikdo z nás nezná. Bylo tou nejzásadnější chybou
přijetí nabídky vyvézt z Thajska drogy, zásilku heroinu
za částku 300 000 Kč, anebo osudné nalezení heroinu
v zimním kabátě na letišti? Člověk si v těchto chvílích
asi jen těžko uvědomuje, že za vinu se draze, draze
platí! V dnešním světě je těžké najít osobu, které by-
chom mohli důvěřovat a věděli bychom, že s ní jsme

Radek Hanykovics při besedě v běchovické škole.

v bezpečí. Důvěra se stává drahocenným pokladem.
Je mnoho lidí, kteří od nás důvěru získají a dokáží ji
nehorázným způsobem zneužít. Radek Hanykovics
věřil, důvěřoval, ale špatným lidem. A nezjistil si včas
a sám potřebné informace.

Tereza Juřenová 8. tř.

V situaci, kdy člověk nemá peníze, je bez zaměst-
nání, má dluhy, se může ocitnout každý z nás. Ale ur-
čitě se to dá řešit i jinak, než to řešil Radek Hanyko-
vics. On už to teď také ví.

Kristýna Růžičková 8. tř.

Vězení vám změní pohled na svět, pohled na sebe sama.
Prostě zcela překope vaše hodnoty. Mohl si za to sám.
Říká se, že každý člověk je svého štěstí strůjcem. Ano,
R. H. je vinen, ale každý má právo ještě na druhou šanci...

Jiří Hladký 9. tř.

Školní družina – to jsou pro mnoho z nás vzpomín-
ky ne příliš lákavé. „Hlídání dětí“ bylo v Běchovicích
povýšeno na takovou úroveň, že družinovým dětem ty
ostatní tiše závidí. Posuďte sami, co vše mohly děti
během uplynulého období zažít.

Tančící družina. Ve středu 19. dubna 2006 se roz-
tančily děti ve školní družině podle hudby, která jim
zněla v celé místnosti. Děti tancovaly hodinu a půl jako
o závod. Do tance jsme vkládali také taneční hry. Vždy
po půl hodině měly děti přestávku na občerstvení, kte-
ré připomínalo švédské stoly.

Pálení čarodějnic. Ve čtvrtek 27. dubna 2006 jsme
během školní družiny pálili čarodějnice. Oheň jsme si
připravili na školním dvoře a dříví nanosili přes týden ze
sokolovny. U ohně nám hrála na kytaru paní učitelka
Jana ze školky. I my jsme dodrželi tradici a spálili čaro-
dějnici na hranici. Děti si opekly buřty a každý si ho
v klidu snědl u ohníčku, který krásně hřál.

Kateřina Kuková

TA NAŠE PÍSNIČKA ČESKÁ

KDYŽ SE ŘEKNE DRUŽINA
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193 – 4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
!!! Doprava auty LIAZ s HR a MAN s HR !!!

AKCE ČERVEN
******************************

!! CIHELNÉ BLOKY POROTHERM SLEVA SKLAD 10 % *
KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 25 % !!

PŘESNÉ TVÁRNICE YTONG SLEVA SKLAD 10 % *
KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 15 % !!

 !! PŘESNÉ TVÁRNICE PORING SLEVA SKLAD 10 % *
KAMIONOVÁ DODÁVKA SLEVA 15 % !!

!! MALTY, BETONY, LEPIDLA, PRINCE COLOR SLEVA 20 % * !!

!! MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX PRO RD ZDARMA ( 5 % DPH) !!

!! DALŠÍ ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!

!! ROZŠÍŘENÍ SORTIMENTU SPOJOVACÍHO MATERIÁLU,

STAVEBNÍ CHEMIE, BAREV A NÁŘADÍ !!

* SLEVY PLATÍ Z CEN VÝROBCE

Spolu s dětmi jsme naši mateřskou školu vyzdobili jar-
ními kvítky a 18. května jsme uvítali rodiče na besídce věno-
vané především maminkám. Děti byly velmi šikovné. Kro-
mě toho vystoupily i 16. května pro maminky a babičky

Z vystoupení mateřské školy při oslavě Dne matek v DPS.

V dubnu se ve škole konala další z besed pro os-
máky, tentokrát s MUDr. Zuzanou Dastychovou.
A čeho se týkala? Byla zaměřena na problematiku
rodinné a sexuální výchovy. Žáci si i letos připravili
pro paní doktorku otázky, na které jim po úvodní před-
nášce odpovídala.

Co naše děti zajímalo? Kromě prevence nemocí
přenášených při pohlavním styku a různých druhů an-
tikoncepce také názory na registrované partnerství.

Eva Hlávková

v DPS U svaté Anny. Přednesly básničky, zazpívaly
nové písničky, zatančily country taneček, a ty nejmenší
dokonce zahrály pohádku o Červené Karkulce.

Školní rok nám sice pomalu končí, ale my musíme
ještě stihnout plno akcí, jako je návštěva zoologické
zahrady, táborák na rozloučenou pro děti a rodiče, kaž-
doroční hledání pokladu, sportovní hry, a pokud nám
vyjde počasí, tak i představení Tři princezny na vdá-
vání v přírodním divadle v Horních Počernicích.

Tak nám sluníčko hezky hřej, ať je nám ve školce
hej!!!

Učitelky MŠ Běchovice

ŠKOLKA VÍTÁ JARO

CO DĚTI ZAJÍMALO
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Chceme překladiště do středu Běchovic?

V minulých dnech k vám dorazil dopis pro vaše vlast-
ní posouzení, zda námi předložená informace ohledně
výstavby překladiště firmy SETTO a magistrátní rozhod-
nutí ohledně zrušení územního povolení s touto stavbou
byla, dle názoru pana starosty, účelově překroucena
a vytržena z kontextu. Úředníci magistrátu nejen potvrdili
naši domněnku, že stavba je v rozporu s plánem územ-
ního rozvoje, ale upozornili na další nesrovnalosti při
rozhodování o umístění této stavby překladiště.

Dnes již můžeme říci, že byť České dráhy i zástupci
firmy SETTO se proti magistrátnímu rozhodnutí odvolali,
tak Ministerstvo pro místní rozvoj ČR znovu upozornilo
na nezákonný postup a potvrdilo zrušení územního roz-
hodnutí pro tuto stavbu překladiště. Co je zajímavé, že
se v prohlášení Českých drah uvádí, že prostor upro-
střed Běchovic má být využíván i pro skladování, tedy
i překládání zboží i jiných firem a základ výstavby prů-
myslového centra Českých drah. Takže jiné informace
než má pan starosta se dostaly i na ministerstvo.

Znovu připomínáme, že po vybudování přeložky
Českobrodské ulice – I/12 budou muset nákladní vozy,
vyjíždějící z tohoto překladiště (dnes M-cyklus a Knupp)
směrem na brněnskou dálnici D1 a na Prahu 4 (pří-
padně z dálnice zpět na překladiště) nejprve projet
okolo školy Běchovicemi I a dále celou městskou čás-
tí až k benzinové pumpě Jett. Dále najet na novou pře-
ložku I/12, za Jeleňákem se vrátit k Dubči, a teprve
zde vyrazit k vytyčenému cíli. To vše z důvodu, že ná-
jezdy pro tento směr u křižovatky Auto Exner budou
zrušeny! Nutno podotknout, že po vybudování přípoj-
ky na dálnici D1 (stavba 511) se předpokládá zákaz
nákladní dopravy na Průmyslové ulici a nákladní do-
prava směřující po pražském okruhu od Brna i od Pra-
hy 4 například do Kyjí bude rovněž projíždět nejen
Běchovicemi I, ale i Běchovicemi II.

Aby v kauze SETTO a průmyslové centrum Čes-
kých drah byla dodržena zákonnost, muselo by před-
cházet několik kroků:

1) zástupci obce by měli nastínit občanům vizi, že
do středu obce povolí umístit velkokapacitní překla-
diště, z něhož mimo jiné bude doprava na Brno a Pra-
hu 4 projíždět právě Běchovicemi I na přeložku Čes-
kobrodské I/12,

2) za souhlasu MČ Běchovice by měla být provede-
na změna plánu územního rozvoje z plochy DZ1 – tra-
tě a železnice na plochu např. DDN – překladiště, kon-
tejnerové terminály, nákladové obvody, kterou pak
mohou České dráhy pronajmout různým firmám pro
překládání a skladování zboží,

3) následně by investor zažádal o umístění vlastní
haly na překladišti.

Pak bychom těžko našim dětem a vnoučatům vy-
světlovali, že s nápadem umístit do středu naší obce

průmyslové centrum Českých drah, ze kterého nám
plyne hluk a nárůst dopravy (jak do Běchovic I, tak do
Běchovic II), nešlo nic dělat, protože vše bylo vlastně
podle předpisů. Myslíte, že je lepší umístit do středu
Běchovic překladiště, nebo je lepší cíleně připravovat
klidnou obytnou zónu rodinných domů? Co více zatíží
stávající životní prostředí?

Dáváme opět na zváženou – lze totiž předpokládat,
že stavebník požádá o nové povolení. Proto by bylo na
místě, aby zastupitelstvo MČ Běchovice přehodnotilo své
původní usnesení a vyslovilo nesouhlas s novou stav-
bou i nesouhlas s návrhem změny územního plánu.

Občanské sdružení Zdravé životní prostředí
zdravibechovic@centrum.cz

Pes a výcvik
Nevíte si rady s poslušností svého psa?
Nabízíme soukromé hodiny a konzultace

doma i na cvičišti.
 Tel. 604 308 059 nebo 777 184 142

DOPISY ČTENÁŘŮ   Za obsah zodpovídá autor.  Text nemusí být v souladu se stanoviskem redakce.

VYJÁDŘENÍ STAROSTY

Klub malý Neposeda pro rodiče s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a čtvrtek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

Autor článku je opět anonymní. Můžeme se pouze
domnívat podle tónu článku a nezbytného „dloubnutí“
do starosty, kdo jej napsal. Nechci to komentovat. Kaž-
dý si jistě udělá svůj názor sám, protože téma článku
se již několikrát na stránkách ŽB opakuje. ZMČ již té-
měř před dvěma roky žádalo ředitele správy majetku
ČD o předložení záměru ČD na využití bývalého ná-
kladového nádraží Běchovice. Přes opakované žádosti
jsme dosud představu ČD nedostali. Jsme jistě zajed-
no v tom, že žádné průmyslové centrum Českých drah
v Běchovicích nechceme. Územní plán hl. m. Prahy,
území ekologické stability potoků a zátopová území
neumožňují místo překladiště, jak píšete, připravovat
klidnou obytnou zónu. Pro rozvoj bydlení jsou územ-
ním plánem Prahy určena jiná území Běchovic. Cíl
článku je totožný i s cílem zastupitelstva MČ – udržet
životní prostředí obytné části Běchovic ve stavu, aby
se občanům v Běchovicích dobře bydlelo. Zastupitel-
stvo MČ má strategii jak tohoto cíle dosáhnout a krok
za krokem jí realizuje. Jak v území nákladového ná-
draží, tak v řešení dopravy v městské části.

Jiří Santolík
starosta MČ
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SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO – ČT: 8.00 – 17.00
PÁTEK: 8.00 – 12.00

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU
V NAŠÍ PROVOZOVNĚ SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ

Konečně jsme se dočkali! Dlouhá zima je za námi,
my se radujeme z prvních slunečních paprsků a léto
je za dveřmi. To je ten správný čas připravit pokož-
ku na opalování. Základem je dostatečný přísun te-
kutin, a pokožce také prospěje přiměřené množství
vitaminů a minerálů, které získáme z pestrého jídel-
níčku. Jedny z nejdůležitějších jsou: Beta-karoten,
vitamin C, vitamin E a selen.

Beta-karoten
Je provitamin vitaminu A, je to silný antioxidant,

tzn., že působí proti volným radikálům, které poškozují
buňky a způsobují předčasné stárnutí pleti. Má
i stimulační efekt na imunitní systém spolu s vita-
minem E.

Nejbohatšími zdroji beta-karotenu jsou: mrkev,
meruňky, špenát, brokolice, řeřicha a v živočišných
produktech se nachází např. v lososu nebo másle.

Vitamin C
Je nejběžnějším kožním, ale neméně důležitým an-

tioxidantem, který je obsažen v ovoci a zelenině.

Vitamin E
Tento vitamin napomáhá regeneraci buněk a zpo-

maluje stárnutí.
Je obsažen v rostlinných olejích,

ve vejcích, v zelené listové zeleni-
ně. Snižuje poškození kůže vysta-
vené slunci a zastavuje tvorbu kar-
cinogenních buněk.

Selen
Je to stopový prvek, který nejlé-

pe působí spolu s vitaminem E.
Vyskytuje se v celozrnných po-

travinách, česneku a pivovarských
kvasnicích.

Pokud máme pocit, že jídelníček
není dostatečně rozmanitý, aby ob-
sahoval přiměřené množství těchto
vitaminů, pomohou nám vitaminy
v tabletách.

Beta-karoten koupíte běžně ve
formě tablet nebo želatinových kap-
slí. Kdo se ale rád vystavuje sluníč-
ku, tak doporučuji přípravek GS In-
tensun, který obsahuje vhodné spo-
jení všech těchto prvků.

Užívejte si sluníčka ve zdraví!
Veronika Lážková,

farmaceutická laborantka

 OKÉNKO ZDRAVÍ Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

V červnu ke každé zakázce dárek!
K vyvolání filmu se zhotovením fotografii
nový film ZDARMA nebo celá zakázka

FOTO EXKLUZIV pouze za 2,90!

Zvětšeniny 20x30 nebo 30x40 – třetí kus
ZDARMA

Informace na tel. 606 481 222

SPORTOVNÍ CENTRUM NABÍZÍ

Sportovní centrum Běchovice připravuje na nejbliž-
ší období tyto aktivity:

10. června tenisový turnaj dvojic
17. června Svatojánský čtyřlístek – gymnastická

soutěž družstev
24. června volejbalový turnaj smíšených družstev

Na jednotlivé turnaje se můžete přihlásit nejpozději
14 dní před jejich termínem na telefonních číslech:

 603 873 467 nebo 606 743 251.

Správce sportovního centra se těší na všechny ak-
tivní i rekreační sportovce.
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MÁTE SPRÁVNĚ VYBAVENÉ KOLO?

LITERÁRNÍ KOUTEK

Vážení čtenáři, v této rubrice můžete publikovat i  své
příspěvky. Stačí je zaslat buď na e-mailovou adresu
zb@jechsoft.cz, anebo donést přímo do naší redakce.

Spánek
Co je spánek? Jistě, pro většinu z nás je to forma

odpočinku. Nezbývá mi nic jiného, než s tím souhlasit.
I pro mě je to forma odpočinku. Jsem vždy velmi rád,
když mohu po namáhavém a vyčerpávajícím dnu slo-
žit své kosti na měkké a provoněné lože. Člověk hned
pozná, když usíná na čistoskvoucím a voňavém po-
vlečení, které není vyprané v běžném pracím prostřed-
ku. Ale ku příkladu je to pro mě i čas, kdy mohu v klidu
a nerušeně přemýšlet. Znáte ten stav, kdy ležíte na
zádech, srdce vám čím dál tím pomaleji buší, až se
vám může zdát, že netepe, a dech se krátí? To je pro
mě ideální stav pro bilancování právě uplynulého dne
a pro dodatečné naplánování dne nadcházejícího.
V těchto „stavech“ mě napadají zajímavé věci, které jsou
realizovatelné, některé alespoň z části, a některé bo-
hužel vůbec. Těžko si vysvětlit, proč zrovna v tomto oka-
mžiku mě napadají. Možná za to může příroda, možná
moje psychické pochody. Nevím. Je to prostě tak!

Ptáte se: „Je spánek důležitý?“ Odpovídám jedno-
značně: „Ano, je!“ Někdo může namítnout, že se jed-
ná o pouhou ztrátu času. I takové názory jsem slyšel.
Já bych v tu chvíli razantně oponoval, že spánek je
zdravý pro tělo a pro očistu duše. Moje sestra říká:
„Co člověk naspí do půlnoci, to se projeví na jeho síle!“
Ba dokonce je vědecky dokázáno, že spánek je důle-
žitá lidská činnost! Rovněž vědci tvrdí, že denně by
měl dospělý člověk naspat minimálně osm hodin. Na
druhou stranu je třeba říci, že ne vždy se dá myšlenka
osmihodinového spánku proměnit ve skutečnost. Při-
znejme si, kdo z nás spí osm hodin denně?

Spánek je tedy akt velmi důležitý pro lidské bytí a je
zcela nepostradatelný! Je pak na každém z nás, kolik
hodin mu budeme věnovat. Dobré je však mít na zře-
teli fakt, který by se dal vyjádřit větou: „Čím víc se vy-
spím, tím víc budu čilý a zdravý!“

Adam Lázenský

Cyklisté patří vedle chodců k nejzranitelnějším
účastníkům silničního provozu. A jelikož jaro je tady,
znamená to, že v daleko větší míře se na našich silni-
cích začnou pohybovat právě cyklisté. Je důležité si
připomenout, že i jízdní kolo je vozidlo, které má být
řádně vybaveno na provoz po silnici. Na místě je rov-
něž připomenout, že každý správný cyklista by měl
mít na hlavě cyklistickou přilbu, která musí být ozna-
čena schvalovací značkou ATEST 8SD. Používání přil-
by se u nás stále podceňuje. V současné době je přil-
bu ze zákona povinen použít cyklista mladší 15 let,
nicméně naše doporučení zní – používat přilbu v kaž-
dém věku, protože přilba sice nikoho neochrání před pá-
dem z kola, ale může zamezit vážnému poranění hlavy.

Jaká je tedy povinná výbava jízdního kola? Povinná
výbava jízdního kola je zcela přesně uvedena v přílo-
ze č. 13 vyhlášky č. 341/2002 Sb., o schvalování tech-
nické způsobilosti vozidel a o technických podmínkách
provozu vozidel na pozemních komunikacích. Kolo má
mít dvě na sobě nezávislé, a především funkční, účin-
né brzdy. Doporučujeme na řídítka umístit jasně znějí-
cí zvonek (není povinné). Vpředu má být umístěn svět-
lomet bílé barvy. Ten musí být seřízen a upraven, tak
že osvětlí vozovku na vzdálenost 20 metrů. Povinná je
přední odrazka bílé barvy, která se umísťuje v podél-
né střední rovině nejméně 10 cm nad povrchem před-
ní pneumatiky, dále oranžové odrazky na obou stra-
nách pedálů, oranžové odrazky na paprscích kol. Zadní
odrazka červené barvy musí být ve střední rovině jízd-
ního kola ve výšce 25 – 90 cm nad rovinou vozovky.
Vzadu je povinná svítilna se zadním obrysovým svět-
lem. Kolo má být vybaveno účinným krytem řetězu
a účinnými blatníky (není povinné). Musí mít konce ří-
dítek zaslepené zátkami či rukojeťmi apod. Na kole
nesmí chybět zdroj elektrického proudu, tzv. dynamo,
které musí zajistit svítivost světel po dobu nejméně
1,5 hodiny bez přerušení.

K dobré viditelnosti cyklisty patří i pestré fluorescenční
oblečení a reflexní doplňky, protože neosvětlený cyklis-
ta v noci nebo za snížené viditelnosti riskuje svůj život.

Dobré je připomenout, že cyklista by si měl uvědo-
mit, že je účastníkem silničního provozu a řidičem
a měl by umět, a hlavně dodržovat pravidla silničního
provozu. Základním pravidlem je, že cyklista je povi-
nen jet při pravém okraji vozovky, a pokud jede více
cyklistů, pak jedou za sebou. Další pravidlo zní, že cyk-
lista je povinen držet se za jízdy oběma rukama řídí-
tek a musí mít při jízdě nohy na šlapadlech. Dalším
pravidlem, které se málo dodržuje, je skutečnost, že
dítě mladší deseti let smí na místní komunikaci pouze
v doprovodu osoby starší 15 let. Dalším doporučením
pro rodiče je zjistit, než vyjedete se svým dítkem popr-
vé na výlet, zda umí brzdit z kopce, projet úzkou pěši-
nu, vyhnout se kamení a hrbolům, ohlédnout se při

vyjíždění od okraje, dát znamení o směru jízdy apod.
Dále doporučujeme poučit dítě, v jakých situacích by
mělo být zvláště opatrné, např. v zatáčkách, v blízkos-
ti křižovatky, u zastávek autobusů apod. Posledním
důležitým doporučením je těsně před jízdou přitáhnout
veškeré matice umístěné na kole.

Přejeme vám hodně příjemných zážitků při jízdě na
správně vybaveném jízdním kole, a hlavně šťastnou
cestu bez nehody při cyklistických výletech.

Policie ČR, OŘ Praha III, PIS
kpt. Mgr. Gabriela Krupičková
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NOVÉ DOPRAVNÍ PŘEDPISY – II

Novela umožňuje parkování nejen souběžně s chod-
níkem, nýbrž i šikmo a kolmo, aniž by to muselo být
vyznačeno příslušnou dopravní značkou. Při volbě ta-
kového parkování je však třeba mít na paměti, že se
nemění pravidlo, podle něhož při stání musí zůstat vol-
ný aspoň jeden jízdní pruh o šířce nejméně 3 m pro
každý směr jízdy. Důležitá je i volba místa – i při splnění
této podmínky může být kolmé postavení vozu riskant-
ní pro jeho majitele, – že do něho někdo nabourá.

V paragrafu 27 je zákonem dána možnost zastavit
po dobu nejvíce tří minut i na vyhrazeném parkovišti.
Řidič však při tom nesmí ohrozit ani omezit ostatní
účastníky provozu na pozemních komunikacích, zvláš-
tě pak řidiče vozidel, pro něž je parkoviště vyhrazeno.
Na vyhrazeném parkovišti pro invalidy nelze zastavit
a stát v žádném případě.

Podle nového odstavce je nyní zcela zakázáno par-
kovat na vegetaci kolem silnice, pokud to nedovoluje
místní úprava. Dále je potvrzeno, že na obousměrné
komunikaci lze stát jen vpravo, a upřesněno, že na jed-
nosměrné komunikaci je to možné vpravo i vlevo.

Zopakujme si: Řidič smí zastavit a stát jen vpravo ve
směru jízdy co nejblíže k okraji pozemní komunikace,
na jednosměrné pozemní komunikaci vpravo i vlevo.

Zastavit a stát lze v jedné řadě a rovnoběžně s okra-
jem pozemní komunikace. Nedojde-li k ohrožení bez-
pečnosti a plynulosti silničního provozu, smí v obci ři-
dič vozidla o celkové hmotnosti nepřevyšující 3500 kg
zastavit a stát kolmo, popřípadě šikmo k okraji pozemní
komunikace, nebo zastavit v druhé řadě.

Velkoobjemné kontejnery
budou přistaveny na obvyklých místech:

na parkovišti v ulici Za Poštovskou zahradou
v Běchovicích I

a na křižovatce ulic Do Říčan a
Václava Kovaříka v Běchovicích II

dne 10. června 2006 od 10.00 hodin.

Odvoz v dopoledních hodinách
následující den.

Prosím poctivého nálezce, který našel starou
hnědou aktovku, ve které byly pouze pracovní

věci, jako nákresy pro výrobu nábytku,
vizitky, kalkulace apod., aby se přihlásil

na telefon 775 566 767 pan Tauš.
Děkuji a věřím ve vaši solidárnost.

Chtěli bychom informovat občany o černých sklád-
kách odpadu, které se stále objevují v našem okolí. Je
smutné, že počet těchto skládek vzrůstá, i když se
snažíme občanům vyhovět všemi směry, ať už to jsou
každého čtvrt roku velkoobjemové kontejnery, nebo
svoz listí a větví. Je vidět, že je mezi námi řada obča-
nů, kterým na životním prostředí a okolí vůbec nezá-
leží. Jména některých „spoluobčanů“, kteří vyvážejí
svůj odpad za humna a ploty obyvatel Běchovic, jsou
známá. Především ty bychom chtěli upozornit na
sankce, které nejsou zrovna malé. Pokud bude takto
aktivní občan přistižen, bude mu vyměřena pokuta
ihned na místě. Ve spolupráci s městskou policií jsme
již podnikli kroky, které by měly pomoci při zajišťování
nezodpovědných občanů.

Znovu připomínáme, že každý občan a vlastník
nemovitosti je povinen likvidovat svůj domovní a za-
hradní odpad na své náklady. Vlastník nemovitosti je
povinen zajistit likvidaci odpadů i u osob, které ubyto-
vává. Pro likvidaci odpadu slouží především dostateč-
ně velké nádoby na směsný odpad, které jsou za úplatu
pravidelně vyváženy.

Skončeme s bezohledností ke svým sousedům
a ke svému okolí!

Kamila Sviderská,
ÚMČ Praha-Běchovice

STOP BEZOHLEDNOSTI

Dne 5. května uctili představitelé obce, zástupci školy a místní
obyvatelé památku padlých ve světových válkách.
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Letos nás příroda ošidila o mírné, příjemné a po-
stupně přicházející jaro, a zima přešla přímo do léta.
I v knihovně se odrazila tato skutečnost. Zahrádky vy-
žadovaly naše rychlé zásahy, a tak nezbývalo mnoho
času na čtení. V knihovně se většinou střídaly děti se
studenty, které i v tomto období úkolovali učitelé. Bo-
hužel také mnohý z vás neměl čas knihy vracet. Zvlášť
nepříjemné bylo zpoždění při odevzdávání knih zapůj-
čených z Městské knihovny v Praze. Pokud nebudete
tyto knihy v termínu vracet, nebudu je příště půjčovat.
Stále mi chybí jedna kniha z minulé dodávky (Nejlepší
ve třídě), kterou nevrátila jedna naše mladá čtenářka.

Teď máme opět vypůjčeno na jeden rok 70 knih. Je
to jistě dobrá služba malým knihovnám. Je však třeba
knihy včas vracet, aby si je mohlo vypůjčit víc čtenářů.

Tentokrát máme velký výběr i v novinkách našich
knih. Určitě si mezi nimi najdete dostatek zajímavé čet-
by na prázdniny. Přijďte si vybrat! Knihy vypůjčené
v červnu můžete bez prodlužování vrátit až v září.
O prázdninách bude knihovna pro veřejnost uzavře-
na. Pokud by měl někdo zájem si knihy vyměnit i v této
době, je možno se předem domluvit, protože tu budu
pracovat na opravě a balení knih. Je možno domluvit
i jeden týden z prázdnin, kdy se bude půjčovat jako
v normálním provozu. (úterý, čtvrtek)

Přeji dětem krásné prázdniny, hezké vysvědčení
a dospělým dovolenou plnou sluníčka a hezkých zá-
žitků při pěkné knížce.

JARO V KNIHOVNĚ

DEN MATEK V DPS

Den matek se pravidelně každým rokem slaví
v Domě s pečovatelskou službou s Klubem důchodců.
Nejinak tomu byl i letos. Slavnostního zahájení se zú-
častnil starosta obce Ing. Santolík, který přítomným
ženám popřál k jejich svátku a vyzdvihl úlohu matky
v lidském životě. Každá žena pak obdržela z jeho ru-
kou malou kytičku. Ředitelka DPS Mgr. Zavadilová se
k přání připojila a pozvala přítomné na 1. den seniorů.

Po občerstvení, které jako vždy věnovala vedoucí pro-
dejny paní Žežulková, přišel sbor základní školy a pod
vedením učitelky Zdeňky Svátkové předvedl milé pás-
mo písní a básní doplněné tanečkem. Některé písničky
donutily i přihlížející babičky zanotovat si s dětmi.

Druhou část kulturního programu připravila mateř-
ská školka. Děti se snažily předvést co nejlépe vše, co
se dosud naučily. Básničky, písničky doprovázené ky-
tarou, a v závěru country tanec přiměl k potlesku i ty
přítomné ženy, které musely zamáčknout slzičku do-
jetí. Pak už se děti rozprchly mezi přítomné, aby kaž-
dé ženě daly osobně vystřiženou a namalovanou ky-
tičku s věnováním.

Jan Jech

Sbor ZŠ se sólistkami, které potěšily všechny přítomné.

Kytičku a hezký program si k svátku zasloužily všechny matky.

SECOND HAND
Újezd nad Lesy (směr Klánovice)

Pondělí až pátek 10.00 – 17.00 hod.
      sobota  9.00 – 12.00 hod.

Levná móda pro všechny.
ČERVEN: letní šaty, sukně, kraťasy,

svatební a společenské
sleva 30 %.

 ,

Levné oddělení 10 Kč za kus
do vyprodání zásob.

FOTOKRONIKA PRO VŠECHNY

Donedávna byly fotografie lepeny na čtvrtky, a ty
byly vystavovány v prostorách úřadu městské části.
Nyní byla zprovozněna jejich elektronická podoba.

Všechny fotografie z akcí můžete najít na stránce
http://81.0.254.225/fotokronika/ nebo kliknutím na
FOTOGALERII na stránce naší městské části:
www.praha-bechovice.cz
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Místní  knihovna v Běchovicích
úterý 10 – 12, 15 – 18 a čtvrtek 15 – 18
www.praha-bechovice.cz/knihovna

Chtěla bych poděkovat Úřadu městské části Pra-
ha-Běchovice za krásný dárkový balíček, který mě
velmi potěšil v den mých 93. narozenin.

Emilie Svobodová-Findejsová

Nové knihy

Pro děti a mládež
Jan Karafiát Broučci
Zdeněk Miler O kohoutkovi a slepičce
Zdeněk Miler Krtek a televize
František Nepil Lišky, dobrou noc
Kol. autorů Moje první encyklopedie

– Larousse
Hana a Josef Lamkovi Káťa a Škubánek
Nanou-Mymi Doinetová Pojďte s námi za králíčky
Svatopluk Hrnčíř Sedm sněhuláků
Pavel Čech O mráčkovi
Goscinny a Sempé Letopisy Narnie

– Plavba jitřního poutníka 5. díl
Christiane Gohlová Julie a hříbě

Beletrie
Milan Kundera Kastrující stín svatého Garty
Arnošt Lustig Tanga z Hamburku 3. díl
Jaroslav Hašek Když bolševici zrušili Vánoce

– Neznámé a utajené texty
Irena Dousková Oněgin byl Rusák
Přemysl Rut Pan Když a slečna Kdyby
Paulo Coelho Rukověť bojovníka světla
Paulo Coelho Jako řeka, jež plyne
Mary Higgins Clarková Stín v zádech
Joy Fieldingová Panenka
Frederick Forsyth Kvintet
Andrew Sean Greer Zpověď Maxe Tivoliho

Detektivky
Georges Simenon Maigret se mýlí
Agata Christie Herkulovské úkoly pro

Herkula Poirota

Naučná literatura
Milan Pokorný Karel Kyncl –  život jako román
František Dvořák Můj život s uměním
Vojtěch Zamarovský Za tajemstvím říše Chetitů
Boris Dočekal Příběhy českých šlechticů
J. Ryngel, K. Hudec Atlas ptáků
Václav Zelený Rostliny Středozemí
Pavla Jazairiová Cestou hvězdy
Daniela Tarabraová Slavné galerie světa

– Rijksmuseum Amsterdam
Lucia Impellusová Slavné galerie světa

– Dell´Accademia Benátky
Věra Santolíková

Zastupitelstvo Městské části Praha-
Běchovice a redakční rada Života Běcho-
vic blahopřeje všem spoluobčanům, kte-
ří se dožívají v měsíci červnu 2006
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání
k mému životnímu jubileu a za dárek, který mi předala
paní Svobodová.

Anna Kudláčková

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání
a dárek, který mi byl předán k mému životnímu jubileu.

Vlasta Strouhalová

Chtěla bych poděkovat Úřadu městské části Pra-
ha-Běchovice za dárkový balíček, který jsem obdržel
při příležitosti svého životního jubilea.

Jiří Závorka

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání
k mému životnímu jubileu a za dárek, který mi byl pře-
dán pracovnicemi úřadu.

Stanislav Sucharda

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání
a dárek, který mi byl předán k mému životnímu jubileu.

Zdeněk Boštička

 Skutečnost, že nás někdo miluje,
nás málo uspokojuje.

To, co nás činí vskutku šťastnými,
je, že my můžeme někoho milovat.

 Paul Claudel

Blahopřání
a poděkování


